
Pracovní skupina Programu regenerace
28.5. 2019
zápis ze sch zky
P ítomni:
Vladimír Richter, Ji íLízler,Jan Luštinec, René Brož, Martin Šnorbert, Jana Nonnerová, Petra Fišerová
Omluveni:
Alexandr Holub, Aleš Kožnar, Tomáš Kesner
Hosté:
Lenka Krausová, editelka ZUŠ Jilemnice, p. Kunc, za správce objektu b valé městské spo itelny

1. Jednání se spol. Agrojilm, s.r.o. (vlastník pozemk v areálu b valého pivovaru)

Na své první schrizce pracovní skupina doporučila projednat se společností Agrojilm, s.r.o. možnost
odkupu pozemk č.7Ol2,7La73. Tento bod bylza azen na sch zi Rady města konanou dne27.2.2OL9.V.
Richter dnes informoval p ítomné o tom, že vlastník p edmětn, ch pozemk nemá v současné době v myslu
tyto odprodávat anijednat o jak, chkoliv alternativách jejich užívání.

2. Stavebně historick prrizkum objektu ,,nového pivovaru" č.p. 70 v Jilemnici

Město Jilemnice v současné době nedisponuje dostatečn, m množstvím finančních prost edkri
pot ebn, ch na zahájení aktivit vedoucích k rekonstrukci objektu č.p. 70. V souvislosti s tolik diskutovanr m

nov, m využitím budovy č.p. 70 v Jilemnici a p i zváženíu še uvedené skutečnosti se p ítomní shodli na tom,
že dobn m prvním krokem bude zadání zpracování stavebně historického prrizkumu objektu. P. Fišerová
p ítomné informovala o konzultaci tohoto záměru s M. Witkowskim, kten by mohl b, t vhodn, m
zpracovatelem takového prrizkumu. Bude zjištěna cena takového pr zkumu, ta dále konzultována a budou
vyčleněny finanční prost edky na po ízenítohoto pr zkumu v roce 2020 (oddělení PP|

3. Technick stav dom č.p. 138 a č.p. 139 a stav p ileh!é zahrady

E. Mal, , radní města Jilemnice, p ednesl oddělní památkové péče návrh projednat s vlastníky domu
č.p. 138 a č.p. 139 a též zahrady za domem č.p 139 možnosti ešení současného technického stavu jejich
nemovitostí. D m č.p. 138 na Masarykově náměstí vJilemnici má poškozenou st echu, na st ešní rovině
orientované směrem do náměstí je tato částečně bez trvalé st ešní krytiny (zakryto pouze plachtou), do
konstrukcí evldentně zatéká. Zahrada za domem č.p. 139 je velmi zanedbaná, nachází se p itom také v
samém centru města, v památkové zóně.

Z pohledu pravomocí státní památkové péče není reálné domoci se v popsant ch p ípadech zlepšení
stavu. Objekty nejsou individuá|ně chráněn, mi kulturními památkami, ale pouze objekty v památkově plošně
chráněném rizemí. Bude prově ena možnost vyzvat vlastníky ke zlepšení technického stavu st echy domu č.p.
138 prost ednictvím stavebního ri adu MěÚ Jilemnice (oddětení PP). Na dnešní sch zce bylo dále domluveno,
že budou vlastníci p edmětn, ch nemovitostí/písemněl pozváni na osobníschrjzku s panem starostou. Město
Jilemnice m že vlastníkrjm nabídnout p íspěvek na držbu jejich nemovitostí, a to v rámci Programu na

obnovu nemovitostí, objekt nebo jejich prost edí, které se nacházejí na zemíměsta Jilemnice, p ípadně též
jiné formy spolupráce. V. Richter navrhl tyto termíny schrizek: 17. 6. dopoledne, 19. 6. dopoledne a 24. 6.
odpoledne. Bude p ipravena a odes]ána pozvánka pro vlastníky popsan, ch nemovitostí (oddělení PP).

4. P íspěvky v rámci Programu na obnovu nemovitostí, objekt nebo jejich prost edí, které se nacházejí na
rízemí města Jilemnice (dále jen: Program)

30. 4. 2019 vypršel termín pro podávání žádostí v rámc! Programu. Ty byly p ítomn, m p edstaveny
(tabulka s p ehledem žádostí odeslána v p edstihu prost edniďvím e-mailové pošty člen m pracovní
skupiny). Pro p íspěvky v rámci Programu je vyčleněno 300 tis. Kč. Do Programu bylo v letošním roce podáno
celkem 9 žádostí o finanční p íspěvky v celkové vliši 281 900 Kč. Všechny žádosti splňují kritéria stanovená
pravidly Programu a z toho pohledu tedy nebyla žádná žádost z posuzování vy azena. P ítomní se shodli na

tom, že podpo í všechny žádosti, a to p íspěvky v požadované v, ši. Nedílnou součástí tohoto zápisu je
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tabulkový přehled žádostí a návrhem výše příspěvku. Dále budou podniknuty všechny kroky administrace
Programu v souladu s pravidly Programu (oddělení PP),

Pracovnjce oddělení památkové péče navrhly dále tyto úpravy pravidel Programu:

1/ povinnou přílohu žádosti ,,kopie smlouvy o zřízení běžného účtu žadatele v některém z peněžních ústavů"
nahradit,,dokladem o vedení účtu žadatele v některém z peněžních ústavů" a

2/ povinnou přílohu žádosti ,,doklad o vlastnicWí objektu, ke kterému se váže žádost o příspěvek" vypustit
zcela.

Jako odůvodnění uvedme: je často téměř nemožné získat byť jen kopii smlouvy o zřízení účtu. Mění se
banky, žadatelé se stěhují atéžz mnoha dalších důvodů je tento dokument často nemožné získat a kžádosti
přiložit. Smyslem této přílohy je přitom zjistit, zda účet specifikovaný ve formuláři žádosti je skutečně účtem
žadatele - vlastníka. A takovouto skutečnost může peněžní ústav doložit i jiným potvrzením. Ke druhému
bodu uved'me, že vlastnictví je v případě věcí nemovitých dohledatelné ve veřejně přístupném registru,
katastru nemovitostí, a administrátor proBramu sijej může doplnit sám.

S navrženými změnami přítomní souhlasili. Podklady k projednánítěchto změn zastupitelstvem města
budou připraveny na některé z jeho podzimních zasedání (oddělení PP).

5. Pilíře u schodiště na kraii Vavřinecké ulice, očišťování soch

Na dnešníschŮzce prezentoval M. Šnorbert podnět předaný členům pracovní skupiny prostřednictvím
p. Faistauera týkající se pilířŮ u schodiště na kraji ul. Vavřinecká v blízkosti kostela sv. Vavřince. Pilíře by měly
být zakončeny hlavicemi doplněnými kamennými koulemi, nicméně jedna z těchto kamenných koulí chybí
zcela a ve vrcholu pilíře tak ční pouze železný čep. Kámen pilířů je znečištěný mechy a dalšími nečjstotami.
Neníjasné, komu pilíře náležLP,p.č.2L, Vavřinecká ulice zakončená opraveným žulovým schodištěm, je ve
vlastnictvíměsta, pilíře s největšípravděpodobností náležejísoukromým vlastníkům přilehlých nemovitostí.

Přítomní se shodli na tom, že by bylo vhodné pilíře opravit a kulové zakončení obnovit. V současné
době ale nejsou v rozpočtu vyčleněny finanční prostředky na takovou aktivitu. Budou tedy nejprve
dokončeny již zahájené práce (rekonstrukce zahradního domku v zámeckém parku, revitalizace starého
hřbitova) a po vyúčtování těchto projektů bude rozhodnuto o dalším postupu.

Dále byla diskutována problematika očišťování kamenosochařských děl umístěných v exteriérech. Je
sporné, zda dříve tolik prosazované opakované očišťovánítakových kulturních památek a případné chemické
zpevňování kamenné hmoty je vhodné, či nikoliv. Přítomní se shodli na tom, že je třeba projednat takouý
záměr s odbornými pracovníky (restaurátor, odborný pracovník NPÚ) a pečlivě zvážit, zda připravovat záměr
oprav kamenosochařských děl v Jilemnici (oddělení PP/. Konkrétně se jedná např. o kamennou kašnu na
Masarykově náměstív Jilemnici, o sochu sv. Karla v zámeckém parku a také např. o zmíněné kamenné pilíře u
schodiště v závěru ulice Vavřinecká. O výsledku jednání budou přítomní informováni (oddělení PP).

9. Umístění základní umělecké školy do budovy bývalé městské spořitelny, prohlídka budov

Pro další jednání ve věci možnosti využití budovy b,ývalé městské spořitelny vJilemnici je nutné
připravit konkrétní návrh k diskuzi. Tohoto úkolu se ujal arch. A. Holub, ktený zpracoval první návrhy
koncepce rozložení ploch pro alternativu využití budovy pro potřeby jilemnické základní umělecké školy.
Během dnešní schůzky prac. skupiny proběhla prohlídka stávající budovy jilemnické ZUŠ, kterou nás provedla
paní ředitelka L. Krausová, a také prohlídka budovy b,ývalé městské spořitelny, kterou nám umožnil správce
objektu a které se rovněž paní ředitelka zúčastnila. Z prohlídky budovy b,ývalé městské spořitelny vyplynulo,
že využití budovy pro potřeby jilemnické ZUŠ není nereálné. Je ovšem potřeba připravit kvalitní
architektonický návrh zejména s cílem prověřit, zda budou plochy v budově bývalé městské spořitelny pro
potřeby ZUŠ dostatečné (taneční sál, koncertní sál, 11 učeben, sociální zázemí ad.). Zároveň je třeba doplnit,
že úvahy o možném novém využití budovy btývalé městské spořitelny souvisejí sřadou dalších /úvahl.
Jmenujme alespoň: vysoká pořizovací cena objektu bývalé městské spořitelny, předpokládaná velká finanční
náročnost rekonstrukce budovy vs. prostředky ušetřené zjednodušením provozu ZUŠ (dnes potřeba
pronájmu tanečního sálu, učebny bicích nástrojů, přemisťování pedagogů mezi čtyřmi pracovišti v rámci
města), předpokládaná vyšší finanční náročnost provozu budovy v porovnání s finanční náročností provozu
stávající vily ve Valdštejnské ulici, možnost využití Fischerovy vily po případném přemístění ZUŠ, role města
v péči o, resp. při záchraně hmotného kulturně historického dědictví vs. odpovědnost za nakládání

Stránka 2 z 3



s veřejnými prostředky, zachování vzhledu historického centra města, zamezení chátrání kulturní památky
v centru města, možnost ještě kvalitnější prezentace výsledků práce ZUŠ, vyšší míra zapojení ZUŠ do
kulturního dění ve městě umožněná přemístěním do reprezentativních prostor atd. atd.

Z dnešního jednání se bohužel musel arch. Holub omluvit, nicméně prohlídky proběhly, zpracované
podklady budou zaslány členům prac. skupiny spolu s tímto zápisem a další přípravné kroky budou
následovat. Arch. Holub přislíbil připravit pro příští schůzku pracovní skupiny další podklady, prohlídku
objektů j schůzku s paní ředitelkou bude realizovat individuálně.

10. Socha dřevěného Krakonoše na podloubí radnice

Byla dohledána smlouva o zhotovení díla - sochy dřevěného Krakonoše. Neobsahuje žádná ustanovení
o tom, jak má být se sochou nakládáno. Bude-li nutné sochu - např. v souvislosti s plánovanou rekonstrukcí
podloubí radníce - přemístit, tato smlouva to nevylučuje. Město Jilemnice, jako vlastník sochy, s ní může
nakládat dle svého uvážení.

Poznámky k podnětům z minulých schůzek pracovní skupiny:

a} Ve věci pouti na Masarykově náměstí v Jilemnici (diskuze o ní probíhala zejména na schůzce 26. 3.2OL9)
předal pracovní skupině tajemník úřadu, Petra Faistauer, informaci, že o pouťové smlouvě bylo již

rozhodnuto v kompetenci pana starosty a smlouva je k nahlédnutí na oddělenímajetku. Doporučení pracovní
skupiny týkající se formy smlouvy s provozovatelem pouťových atrakcí během jilemnické pouti trvá a bude
vedeníměsta znovu předloženo na začátku roku 2020.

Trvající, popř. zrušené úkoly z minulých schůzek:

U Ll2t.L,2019 Je třeba hledat akusticky neexponovaný prostor pro větší kulturní akce. (úkol pro všechny
členy pracovní skupiny).

U 2|2L.L.2OL9 Zadat zpracování studie, posléze i projektové dokumentace úprav zámeckého parku zahrnující:
zrušení betonového podia, umístění posezení v místě b,ývalého podia, vybudování přístupové pěšiny
k tomuto posezenÍ, návrh altánu a jeho umístění v rámci parku.

U 4l2L.7.2O19 Vsouvislosti súvahami o využití objektu bývalé městské spořitelny vJilemnici prověřit
možnosti přemístit do objektu Ll Úřad práce (V. Richter),2/ knihovna (J. Luštinec).

U 7126. 3. 2OL9 Vytipovat aleje, u ktených je jejich obnova reálná, a učinit kroky potřebné k realizaci obnovy
(pozemkové směny atp.). Takovou úvahu přislíbila učinit Jana Steinerová, městská zahradnice. O uýběru
budou členové pracovní skupiny informování(zajistí oddělení PP).

Doporučení radě města: ---

P íští sch zka pracovní skupiny Programu regenerace se uskuteční

26. 6. 2019 v 9:00 v kance!á i starosty

Program p íští sch zky:

- ukoly z minul, ch schťlzek vč. tikol dlouhodob ch,

- škola č.p. 288 - tipravy interiér ,
- nové využití budovy bWaIé městské spo itelny,

- aleje

- sepsala PeFi 4. 6. 2019 -u
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